

Call for Abstracts

Partnering with Indigenous Communities to Develop and Evaluate Pediatric Rehabilitation Strategies – Pan-Canadian Perspectives

October 6, 8, and 10, 2025,

9h30 to 12h30 CST



We are pleased to invite abstract submissions for short presentations as part of our national webinar series: **Partnering with Indigenous Communities to Develop and Evaluate Pediatric Rehabilitation Strategies – Pan-Canadian Perspectives.**

This virtual event will spotlight current research and community-driven initiatives focused on pediatric rehabilitation, with a particular emphasis on Indigenous contexts across Canada. This call for abstracts is for presentations that will be featured on Wednesday, October 8th. We welcome proposals that:

- Address developmental and/or rehabilitation needs of Indigenous children and youth;
- Highlight meaningful community engagement, co-leadership, and partnerships;
- Contribute to the advancement of equitable and culturally grounded practices in pediatric rehabilitation.

Definition of Pediatric Rehabilitation:

We define rehabilitation broadly to encompass a range of services and approaches supporting the optimal development, participation, and well-being of children and youth with developmental differences, disabilities, or complex health needs. If you are unsure if

Co-hosted by:



Université de
Sherbrooke



Call for Abstracts

your project qualifies, please contact us at partnersindigenouspedsrehab@gmail.com for clarification.

Submission Guidelines

Deadline: July 27, 2025

Notification: Mid-August, 2025

Presentation Duration: 5-10 minutes (duration will be assigned based on the number of selected presentations)

Abstract Format (maximum 500 words):

Please include the following elements:

- **Title of the Presentation**
- **Name(s) of Presenter(s)/Author(s)** (in the order to be listed in the program)
- **Affiliations**
- **Abstract Body:** A clear summary of the work including background, objectives, methods, key findings, and implications for pediatric rehabilitation, particularly in Indigenous contexts.

Submission Instructions

- Please send your abstract as a Word or PDF document to:
partnersindigenouspedsrehab@gmail.com
- Ensure your abstract is formatted as it should appear in the program.

For questions, please contact partnersindigenouspedsrehab@gmail.com

We encourage researchers, community collaborators, practitioners, and students to submit their work and contribute to a dynamic, interdisciplinary conversation on Indigenous child health and rehabilitation in Canada.

Co-hosted by:



Université de
Sherbrooke



**Collaborer avec les communautés
autochtones dans le développement et
l'évaluation des stratégies de réadaptation
pédiatrique – Regards pancanadiens**

6, 8, et 10 Octobre 2025,

9h30 à 12h30 CST (heure de la Saskatchewan)



Nous avons le plaisir de vous inviter à soumettre des résumés pour de courtes présentations dans le cadre de notre série de webinaires.

Cet événement virtuel mettra en lumière la recherche actuelle et les initiatives communautaires axées sur la réadaptation pédiatrique, avec un accent particulier sur les contextes autochtones à travers le Canada. Cet appel à résumés concerne les présentations qui seront présentées le mercredi 8 octobre. Nous acceptons les propositions qui :

- Visent à répondre aux besoins de développement et/ou de réadaptation des enfants et des jeunes autochtones ;
- Mettent en évidence l'engagement significatif de la communauté, le co-leadership et les partenariats ;
- Contribuer à l'avancement de pratiques équitables et culturellement ancrées en matière de réadaptation pédiatrique.

Définition de la réadaptation pédiatrique :

Nous définissons la réadaptation au sens large pour englober une gamme de services et d'approches favorisant le développement optimal, la participation et le bien-être des enfants et des jeunes présentant des besoins spéciaux et complexes quant à leur développement ou des handicaps. Si vous n'êtes pas sûr que votre projet soit éligible,

Co-hosted by:



Université de
Sherbrooke



Call for Abstracts

veuillez nous contacter à l'adresse at partnersindigenouspedsrehab@gmail.com pour obtenir des éclaircissements.

Instructions pour la soumission

Date limite : 27 juillet 2025

Avis d'acceptation : Mi-août 2025

Durée des présentations : 5 à 10 minutes (la durée sera attribuée en fonction du nombre de présentations retenues)

Format du résumé (maximum 500 mots) :

Veillez inclure les éléments suivants :

- Titre de la présentation
- Nom(s) du (des) présentateur(s)/auteur(s) (dans l'ordre souhaité pour l'inscription au programme)
- Affiliations
- Abrégé : Un aperçu clair du projet incluant le contexte, les objectifs, la méthodologie, les principaux résultats et les retombées pour le domaine de la réadaptation pédiatrique avec les enfants autochtones.

Veillez faire parvenir votre résumé en format Word ou PDF à l'adresse suivante partnersindigenouspedsrehab@gmail.com

Assurez-vous que votre résumé est formaté tel que vous souhaitez qu'il apparaisse dans le programme.

Pour toute question, veuillez communiquer avec nous!

Nous encourageons les chercheur·es, les collaborateur·trices communautaires, les clinicien·nes et les étudiant·es à soumettre leur travail et à contribuer à une conversation

Co-hosted by:



Université de
Sherbrooke



Call for Abstracts

interdisciplinaire et dynamique sur la santé et la réadaptation des enfants autochtones au Canada.

Co-hosted by:

